
Vandaag behandelen we de begroting 2021, het derde hoofdstuk van de 
Zwitserleven coalitie. De PvdA stelt in de beoordeling van de begroting en haar 
keuzes altijd mensen boven stenen, wijken boven het centrum, sociaal beleid 
boven prestigeprojecten en welzijn boven welvaart. Wij zetten ons in voor 
iedere Tilburger en laten niemand los. Elke inwoner verdient een eerlijke kans 
op een goed bestaan. 

 
Bij de behandeling van de hoofdlijnenbrief deden wij het voorstel voor een 
breed gedragen corona-akkoord, waarbij we extra zouden investeren in onze 
lokale middenstand en mensen met een laag inkomens. De coalitie sloeg onze 
uitgestoken hand af. En met deze begroting geeft het college opnieuw niet 
thuis. Helaas. De ongelijkheid in de stad neemt zienderogen toe.  

 
Wij roepen dit college nogmaals op om oog te hebben voor de noden van de 
horeca, de culturele sector, kleine zelfstandigen, de sport, de 
arbeidsmigranten, kwetsbare ouderen, onze werkloze inwoners, jongeren in 
het algemeen en onze inwoners die aangewezen zijn op de Voedselbank.  
 
Laat hen niet aan een zijden draadje hangen.  
Laat hen niet twijfelen aan hun bestaanszekerheid.  
Laat hen niet vallen.  
 
Ons antwoord op de crisis zou zijn om te investeren in mensen.  
 
Te investeren in basisbanen, zodat mensen die uitvallen op de reguliere 
arbeidsmarkt tot rust kunnen komen en tegelijkertijd maatschappelijk 
waardevol werk verrichten. De PvdA heeft u vorig jaar gevraagd om werk te 
maken van de basisbanen. Kan het college ons vertellen welke vorderingen zij 
heeft gemaakt en wanneer we de uitwerking kunnen verwachten? 
 
We investeren natuurlijk ook in onze jongeren die zorg nodig hebben. We 
kiezen nadrukkelijk voor minder zorgcowboys en minder marktwerking, maar 
voor meer aandacht en meer liefdevolle zorg. We hebben allen het 
krantenbericht over de torenhoge winsten gelezen. Dat moet stoppen en daar 
moet iets beters op gevonden worden. Vorige week heb ik uw ambtenaren 
tijdens de commissievergadering gevraagd om het sociaal werkbedrijf in te 
zetten om jeugdzorgdiensten uit te gaan voeren. Vandaag vraag ik dat aan het 
college. Is het college bereid om de haalbaarheid van jeugdzorgdiensten voor 
het sociaal werkbedrijf te onderzoeken?  
 



Ons antwoord op de crisis zou ook zijn om te blijven investeren in onze 
minimaregelingen zodat kinderen en kwetsbare Tilburgers mee kunnen blijven 
doen aan sport- en cultuurverenigingen in de stad. Wij vragen het college 
waarom zij ondanks de coronacrisis deze bezuiniging toch doorzet?  
Gelet op de precaire uitgangspositie van minima dienen we vanmiddag een 
motie over het voorkomen van het betalen van dubbele eigen risico en een 
vergoeding voor kinderopvang voor alleenstaande moeders in.  
  
In ons investeringsdrift verleggen we de horizon van het college veel liever tot 
over de cityring naar de oude stadswijken en richting Noord, West en de 
Reeshof. Vergroot de oversteekbaarheid van de Cityring, maak haast, plant wat 
ons betreft 10.000 bomen op de Ring en verleg de horizon naar onze oude 
stadswijken waar grote opgaven liggen. Accepteer niet dat er 350 sociale 
huurwoningen te weinig worden gebouwd. Bouw woningen in de stad in plaats 
van industrie op Wijkevoort. Investeer in renovatie van huurwoningen en richt 
u niet enkel op de woningbezitters. Uw duurzaamheidsagenda dreigt daarmee 
de ongelijkheid in de stad te vergroten.  
 
Tot slot zouden wij als het college en coalitiepartijen willen vragen om te 
investeren in de relatie met burgers. 
 
Het doordrukken van Wijkevoort en vervolgens afschieten van het referendum 
heeft laten zien hoe ver de mooie woorden in uw coalitieprogramma en 
begroting staan van uw inwoners en hoe slecht u naar uw burgers luistert. Dat 
moet echt anders. 
 
Uw ambitie rondom het Tilburgerschap klinkt mooi, maar inmiddels weten we 
hoe fraai dit college schrijft. De praktijk is weerbarstiger. De burgemeester 
erkende in juni dat er bij de gemeente Tilburg sprake was van een zogenaamd 
glazen plafond voor medewerkers met een migratieachtergrond. Op basis 
hiervan hebben wij u per schriftelijke vragen opgeroepen om als burgervader 
kartrekker te zijn in een taskforce. Ook hebben we u gevraagd om een 
voorkeursbeleid te overwegen. Dit heeft u afgewezen. Kunt u ons vertellen wat 
u dan wel gaat doen? Waarom zou de PvdA het met uw college over 
Tilburgerschap moeten hebben als niet alle Tilburgers volwaardig kunnen 
meedoen? 
 
Het is u duidelijk voorzitter. Wij roepen het college op om vooral te investeren 
in al onze inwoners. 
 



 

 

 


